
 

 

 

 

Govedorejski praznik v Novem Mestu 

 
Na kmetijski šoli Grm pri Novem mestu se je v dneh od 14. do 16. oktobra odvijala Evropska 
konferenca rejcev govedi rjave pasme in 6. državna razstava govedi rjave pasme z mednarodno 
udeležbo pod geslom »Rjava je taprava«. 
 
Na konferenci so vrhunski strokovnjaki iz področja govedoreje iz Nemčije, Avstrije, Švice, Italije, 
Francije in Anglije ter Hrvaške in Črne gore, ter seveda Slovenije,  predstavili svoje izsledke pri 
raziskavah ekonomičnosti reje te pasme. Vsi po vrsti ugotavljajo, da je rjava pasma krav, 
predvsem zaradi svoje dolgoživosti kakor tudi zdravstvene stabilnosti in pa seveda zaradi prireje 
najkvalitetnejšega mleka, povsem konkurenčna doslej vodilni črnobeli pasmi. Poudarili so tudi, da 
je ta pasma, glede na specifičnosti slovenskega kmetijstva najprimernejša tudi za rejo na naših, 
slovenskih kmetijah.  
 
Obširno so predstavili tudi področje genetike in izsledke v zadnjih obdobjih, kar bo omogočilo 
hitrejšo pozitivno selekcijo. 
 
Zadnji dan govedorejskega praznika pa je bila velika državna razstava govedi rjave pasme z 
mednarodno udeležbo. V pokriti areni so rejci predstavili svoje najboljše živali v  14 kategorijah. 
Priznani govedorejski specialist iz Švice je tako v vsaki kategoriji odbral najboljšo žival, katera je 
dobila prestižni zvonec, rejec pa seveda nagrado za uspešno rejo. Izmed zmagovalk so zatem 
izbrali še kravo z najlepšim vimenom in pa kravo, šampionko razstave. Zanimivo je, da je obe 
prestižni nagradi pobral uspešni rejec Peter Popič iz Raduš pri Slovenj Gradcu, ki je imel na 
razstavi dve kravi, obe najvišje uvrščeni. 
 
Na razstavi pa je sodelovala tudi kmetija Meglič iz Mekinj s kravo, ki je bila šampionka na naši 
razstavi v Šentvidu. Do šampionskega zvonca tokrat ni prišla, se je pa vsekakor dobro odrezala. 
Čestitke dobrim rejcem za korajžo in dobro uvrstitev.  
 
Naj povem še to, da so breje telice iz drugih držav, Nemčije in Švice, ki so sodelovale na razstavi 
po končani prireditvi prodali, saj jih zaradi zdravstvenih predpisov ne smejo vračati nazaj. Eno 
tako smo dobili tudi v naše kraje, saj jo je kupila Nada Primc iz Zaboršta. Pozorno bomo 
spremljali dosežke tudi te lepe živali. Uspešno rejo jim želimo. 
 
Zanimiv je bil tudi nastop ministra za kmetijstvo gozdarstvo in prehrano mag. Dejana Židana, ki 
poudarja, da smo kmetje premalo ambiciozni, in da si zastavljamo prenizke cilje. Poudarja, da bo 
dovolj ambiciozne projekte z vso močjo podpiral. Toda kmetje smo kot čreda ovc, ki jih vodijo 
prevzetni in pohlepni veljaki in  se jim ne zmoremo postaviti po robu. Zato so tudi naše ambicije 
nizke, in le čakamo na odločitve drugih, namesto da bi vzeli stvari v svoje roke. 
 
Kaj več o razstavi ter slike si lahko pogledate tudi na spletni strani Govedorejskega društva  
Stična. 
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Direktor razstave uni.dipl.ing. Matic Rigler z ponosom predstavi najlepše živali. 


